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PROTOKÓŁ NR 4/19 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA 

z dnia 23 kwietnia 2019 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14:30 w Starostwie Powiatowym w Gryfinie przy  
ul. Sprzymierzonych 4, zakończyło się o godz. 17:10. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski,  
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Janina Niwa, Prokurent spółki z o.o. 
„Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska, Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska, Naczelnik Wydziału 
Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan Andrzej Krzemiński. Stwierdził quorum 
i obrady poprowadził Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki. Głównym tematem 
posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał na VII sesję Rady Powiatu, 
następnie omówienie zagadnień związanych z rozbudową szpitala powiatowego w Gryfinie 
oraz omówienie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych na terenie 
Powiatu Gryfińskiego. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 4 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przedstawiony, 
stanowi - zał. nr 2.  
 
Ad. 3 
Protokół nr 3/19 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
większością głosów. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji  
i Zamówień Publicznych Pan Andrzej Krzemiński 

 
Ad. 4 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki poprosił  
o przedstawienie krótkiej informacji, dotyczącej postępów rozbudowy szpitala w Gryfinie. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan Andrzej 
Krzemiński powiedział, że prace idą zgodnie z harmonogramem, następnie przedstawiając 
zdjęcia ( zał. nr 3 ) omówił ich postęp. Mianowicie, prace związane z wylewaniem ław i stóp 
pod słupy zostały zakończone. Obecnie są lane najważniejsze elementy konstrukcyjne, wśród 
nich jest 10 słupów konstrukcyjnych, ściany, dwie klatki schodowe i stropy. Na chwilę 
obecną wylano 8 słupów do pierwszej kondygnacji oraz ścianę, która jest w pewnej części 
ścianą oporową i mieści się przy skarpie, zabezpieczając ją przed osypywaniem się. Trwają 
również prace nad laniem ściany prostopadłej do tej już wylanej. Prace są robione  
w pierwszej kolejności, ze względu na newralgiczność tego narożnika łączącego się  
z obecnym szpitalem, również z uwagi na znajdujący się tam agregat prądotwórczy szpitala. 
Po zakończeniu tych prac oraz przeprowadzeniu prac izolacyjnych (termicznej i wilgociowej) 
będzie można zasypać ten odcinek, wówczas będzie on łagodnie schodził do budynku.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał, czy 
powstały dodatkowe, nieprzewidziane koszty, być może związane z zabezpieczeniem skarpy. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan Andrzej 
Krzemiński odpowiedział, że skarpa jest zadaniem, które nie było wyszczególnione  
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w przedmiocie robót, ani w kosztorysie ofertowym, jednak informacja o niej jest wpisana  
w dokumentacji budowlanej, gdzie jest mowa o tym, że skarpę należy zabezpieczyć w sposób 
akceptowalny przez projektanta. To właśnie zostało wykonane i mieści się w ramach 
kontraktu. Kontrakt jest umową budowlaną ryczałtową, czyli budynek powstanie w takiej 
konstrukcji, w jakiej został zaprojektowany i w takich kosztach, jakie były planowane, 
zostanie wykonany.  
 
Radny Zbigniew Szmaja zapytał o wysokość od strony przedszkola, do której będzie 
zasypana skarpa. Czy przy większych opadach deszczu teren nie będzie spływał. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan Andrzej 
Krzemiński odpowiedział, że skarpa zostanie zasypana do wysokości 1,70 m, bądź wyżej. 
Skarpa ma mieć swój system odwodnieniowy, który będzie zbierał wodę z opadów 
atmosferycznych i odprowadzał ją do kanalizacji deszczowej.   
 

W tym momencie Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan 
Andrzej Krzemiński opuścił posiedzenie 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy  
w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska  

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki poprosił  
o przedstawienie aktualnej sytuacji finansowej szpitala. Jak wygląda stan zadłużenia na dzień 
dzisiejszy, czy są jakieś zmiany od ostatniego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  
i Zdrowia związane ze stratami lub przychodami. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że niestety, szpital nadal wykazuje stratę. Złożony został wniosek  
o podwyższenie kontraktu do Narodowego Funduszu Zdrowia, jednak nie ma jeszcze 
ostatecznej decyzji w tej sprawie. Po takich wstępnych przeliczeniach, ryczałt na świadczenia 
medyczne powinien wzrosnąć o około 40.000,00 zł miesięcznie, co daje w skali roku około 
480.000,00 zł. Niestety, ta kwota nie jest wystarczająca, aby nie wykazywać straty. Na chwilę 
obecną szpitalowi brakuje ponad 200.000,00 zł miesięcznie, żeby, przy takich kosztach, nadal 
funkcjonować. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał, 
jakie perspektywy dla szpitala widzi Pani Prokurent. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że każde zwiększenie kwotowe jest wynikiem negocjacji prowadzonych przez 
dyrektorów szpitali powiatowych. Wykonywane procedury są niewłaściwie wyceniane, 
właśnie to jest przyczyną wzrostu ryczałtu.  
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, czy kwoty, jakie szpitale otrzymują za przyjęty poród  
w  szpitalu w Zdrojach i w szpitalu w Gryfinie są jednakowe. Czy w całej Polsce obowiązuje 
taka sama stawka. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że w szpitalu w Zdrojach jest wprowadzony program KOC, czyli 
koordynowanie opieki nad kobietą w ciąży i pacjentki z tą kartą są inaczej finansowane.  
W Gryfinie nie ma takiej karty. Większość pacjentek, lecząc się w innych miejscach,  
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do szpitala  przychodzi tylko do porodu. W tym roku w styczniu odbyło się 26 porodów,  
w całym kwartale 57, tak więc tendencja jest zniżkowa.  

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki dodał,  
że jeżeli szpital ma wyższy stopień referencyjności, to obowiązują go inne zasady 
finansowania. Szpital w Gryfinie jest szpitalem pierwszego stopnia referencyjności 
spełniającym podstawową funkcję opieki zdrowotnej.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar dodała, że wprowadzenie systemu KOC powoduje,  
że jeżeli kobieta trafi do szpitala specjalistycznego z jakimkolwiek czynnikiem zagrożenia, 
wówczas jest przez niego przyjmowana i tam rodzi. Spadek porodów w szpitalu w Gryfinie  
jest również związany z wprowadzeniem tego systemu. Dwa, może trzy lata temu ten oddział 
szpitala w Zdrojach generował straty, w tej chwili bardzo dobrze prosperuje.  
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy zmniejszenie ilości łóżek o 35 na oddziale 
internistycznym w Gryfinie zmniejszy pieniądze z NFZ. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że nie zmieni to dofinansowania, gdyż nadal na tych łóżkach jest 
wykonywany kontrakt. Powodem zmniejszenia był brak personelu. Na dzień dzisiejszy  
na oddziale wewnętrznym są 22 łóżka. Obłożenie łóżek za pierwszy kwartał wyniosło 112 % . 
Na chwilę obecną, nie ma takiego zagrożenia, że kontrakt zostanie zmniejszony.  
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała o najdłużej zalegający rachunek do zapłacenia.  
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że jest to zobowiązanie wobec Domu Lekarskiego za świadczenie usług 
medycznych. Z dostawców jest to Diagnostyka Sp. z o.o.- zobowiązania powyżej 300 dni. 
Nie ma dłuższych zaległości niż roczne, większość zaległości jest do 180 dni. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy gdyby był tylko jeden właściciel szpitala,  
to sytuacja wyglądałaby lepiej. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że według niej, najlepiej dla szpitala, również pod względem finansowym,  
byłoby, aby właścicielem był Powiat Gryfiński.  
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że 2.000.000,00 zł długu spółki „Szpital Powiatowy 
w Gryfinie” Sp. z o.o. nie jest tylko długiem Powiatu, ale w 2/3 jest to dług Domu 
Lekarskiego, gdyż udziały Powiatu wycenione zostały na 1/3 część. 
 
Skarbnik powiatu Janina Niwa odpowiedziała, że dokładnie tak jest. Gdyby wydarzyła się 
sytuacja zmuszająca do podziału, to wówczas Powiat Gryfiński i Dom Lekarski dzieli się 
zyskami, stratami i zobowiązaniami optymalnie do udziałów.  
 
Radny Zbigniew Szmaja zapytał, czy stawki za dyżury nocne dla lekarzy, w skali kraju,  
w naszym szpitalu są zaniżone, takie same czy wyższe. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że nie są to najwyższe stawki. Może przygotować ogólne zestawienie, jakie  
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to są koszty, natomiast nie możne ujawnić konkretnych stawek. Taka informacja stanowi 
tajemnicę handlową. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, w jaki sposób rozliczają się lekarze, którzy przyjmują 
pacjentów w szpitalu prywatnie.  
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że w szpitalu są również konsultacje prywatne, gdzie zysk jest dzielony  
po części na lekarza, po części jako przychów szpitala. Takich przychodów jest bardzo 
niewiele.  
 
Radna Joanna Kostrzewa odnosząc się do wypowiedzi Pani Prezes Magdaleny Szewczuk  
na poprzednim posiedzenia komisji, poprosiła o wyjaśnienie pewnych kwestii dotyczących 
zatrudnienia i pracy lekarzy w szpitalu. Co to znaczy, że część lekarzy jest przysyłana przez 
Dom Lekarski. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Starosta Gryfiński Wojciech Konarski 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że umowy zawarte z lekarzami i z personelem medycznym są różne. Na dzień 
dzisiejszy jest 98 zawartych umów o pracę (administracja, salowe, opiekunki medyczne  
i pielęgniarki). Umów kontraktowych z lekarzami jest około 170 (w tym 67 lekarzy,  
69 pielęgniarek oraz 16 położnych). Można przyjąć, że 13 lekarzy, 42 pielęgniarki oraz  
14 położnych posiada stałe umowy, czyli są zatrudnieni w pełnym wymiarze, bądź wymiar 
świadczonych usług na rzecz szpitala przekracza trzy dni. Na oddziale wewnętrznym  
większość lekarzy jest codziennie i jest ich trzech plus rezydent. Na chirurgii w tygodniu jest 
od dwóch do trzech lekarzy, na ginekologii z położnictwem, w zależności od zabiegów, jest 
od trzech do pięciu lekarzy, na oddziale noworodkowym jest jeden pediatra. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, ile jest planowych zabiegów operacyjnych. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że szpital nie ma kontraktu na zabiegi planowe. Są one planowane  
i wykonywane przez chirurgów, którzy przyjeżdżają w dniu zrobienia zabiegu, korzystając  
z naszego bloku operacyjnego na oddziale chirurgii.  
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, jaki jest procentowy zysk dla szpitala za udostępnienie 
sprzętu medycznego lekarzom przeprowadzającym planowane zabiegi specjalistyczne. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że wszystkie wykonywane zabiegi chirurgiczne, są wykonywane w ramach 
ryczałtu, który jest przyznany szpitalowi. Nie ma w szpitalu umów z podmiotami 
świadczącymi usługi medyczne na użytkowanie sprzętu medycznego czy też Sali operacyjnej.  
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy istnieje plan naprawczy, czy w ogóle jest  
on możliwy, czy widać jakąkolwiek możliwość na poprawę sytuacji szpitala. 
 
Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena Milczanowska 
odpowiedziała, że Pani Prezes Małgorzata Szewczuk przygotowuje kilka propozycji  
i zapewne będą one sukcesywnie przedstawiane wspólnikom.  
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W tym momencie Prokurent spółki z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Pani Magdalena 

Milczanowska opuściła posiedzenie 
 
Ad. 6 
Analiza i opiniowanie projektów uchwał na VII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie za 2018 r. 
(druk nr 2/VII); 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki poprosił  
o wyjaśnienie znaczenia profili pomocy ustalonych dla osób bezrobotnych, według jakich 
kryteriów odbywa się kwalifikacja do tych profili pomocy. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że profile pomocy wynikają  
z rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej. Większość osób znajduje się w profilu 
trzecim, są to osoby trwale bezrobotne, którym nie można przedstawić żadnej oferty pracy.  
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia oceny zasobów 

pomocy społecznej w Powiecie Gryfińskim za rok 2018 (druk nr 3/VII); 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki poprosił  
o informację dotyczącą imiennego składu Powiatowego Zespołu ds. Orzekania  
o Niepełnosprawności w Gryfinie. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Joanna Kostrzewa 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
III.  Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2019 r. (druk nr 4/VII); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

IV.  Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia zasad udzielania 
dofinansowania ze środków PFRON do zadań z zakresu rehabilitacji społecznej 
osób niepełnosprawnych w 2019 r. (druk nr 5/VII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła radna Joanna Kostrzewa 

 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska 
wyjaśniła, że niestety środków jest niewystarczająca ilość, w związku z tym, aby można było 
w sposób klarowny i czysty udzielać dofinansowania potrzebne są zasady. Zarząd Powiatu 
przyjmuje je corocznie, mogą ulegać małym modyfikacjom wynikającym z nabywanego 
doświadczenia. W ciągu roku budżetowego, w razie potrzeby, środki mogą być przesuwane, 
jednak zawsze potrzebna jest zgoda Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki w związku  
z otrzymanym zestawieniem sprzętu rehabilitacyjnego znajdującego się w posiadaniu 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie, poprosił o wyjaśnienie zasad jego 
wypożyczania, ze szczególnym uwzględnieniem wózków inwalidzkich oraz łóżek 
rehabilitacyjnych. Według Przewodniczącego do przedłużenie umowy wypożyczenia tego 
sprzętu mogłoby być wymagane orzeczenie lekarskie z informacją, że pacjent nadal  
go wymaga. Może pozwoliłoby to na wyeliminowanie ewentualnych nadużyć. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że sprzęt jest wypożyczany na podstawie umowy użyczenia, nieodpłatnie. 
Jeżeli osoba ma potrzebę, składa wniosek. Do tej pory Pani Dyrektor nie miała żadnych 
sygnałów, że sprzęt może być przetrzymywany dłużej, niż wymaga tego konieczność. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał 
również o czas oczekiwania na wypożyczenie sprzętu oraz o najdłuższy okres wypożyczenia 
np. łóżka rehabilitacyjnego czy wózka inwalidzkiego. Czy może jest potrzeba dokupienia 
sprzętu rehabilitacyjnego w celu zwiększenia możliwości wypożyczania. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że w chwili obecnej sprzęt jest użyczony. Wcześniej był składowany  
w pomieszczeniach, gdzie dzisiaj znajduje się Zakład Aktywności Zawodowej, natomiast  
w tej chwili nie ma żadnego innego pomieszczenia, gdzie ten sprzęt mógłby być 
przechowywany. Na dzień dzisiejszy znajduje się on na korytarzu w Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie. Umowa użyczenia musi być odnawiana co roku, bywa i tak, że łóżka 
rehabilitacyjne są wypożyczane nawet na kilka lat.  
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, czy są w Gryfinie prywatne wypożyczalnie sprzętu 
rehabilitacyjnego. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że wie o dwóch nieodpłatnych wypożyczalniach w Gryfinie. Jedna znajduje 
się w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, druga w Ośrodku Pomocy Społecznej. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Gryfinie Pani Bożena Stawiarska  

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  

z przeznaczeniem na realizowane w 2019 roku prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków położonych na obszarze powiatu gryfińskiego (druk nr 6/VII); 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał  
o termin starania się o dotację na 2020 rok. Kto może o nią wystąpić oraz jakie dokumenty  
są do tego wymagane. 
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Radny Jerzy Miler odpowiedział, że należało się o nią starać do 30 września tego roku,  
z wnioskiem występuje właściciel, osoba, która ma prawo dysponowania daną 
nieruchomością. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że w sprawie dotacji, złożonych zostało 
12 wniosków. Starano się pomóc wszystkim, w związku z czym przy ocenie kierowano się 
tym, aby zabytek z każdej gminy otrzymał dotację. Kwota na ten cel wynosiła 160.000,00 zł. 
Parafia Rzymskokatolicka pw. Świętej Trójcy w Chwarstnicy otrzymała dotację na kościół  
w miejscowości Borzym, natomiast nie otrzymała jej na kościół w miejscowości Dołgie.  
Również Parafia p.w. Świętego Stanisława BM w Góralicach nie otrzymała dotacji. 
Wnioskowała ona o 20.000,00 zł przy całkowitym koszcie zadania 220.000,00 zł. Parafia  
ta otrzymała dotację na Kościół Stołeczna. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał,  
czy lista zabytków wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Powiatu 
Gryfińskiego jest długa. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Powiat ma opracowany, przyjęty 
w zeszłym roku program ochrony nad zabytkami, znajduje się w nim również wykaz 
wszystkich zabytków wpisanych do rejestru. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
VI.  Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę nr VI/37/2019 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie zmiany nazwy 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Gryfinie oraz stwierdzenia 
przekształcenia szkół wchodzących w skład tego Zespołu (druk nr 7/VII); 
 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar dodała, że te uchwały były już podejmowane. Pozostała 
jedynie kwestia publikacji, mianowicie jest sugestia, aby nie publikować ich w Dzienniku 
Urzędowym Województwa. Zmiana wynika ze zmiany przepisów prawa oświatowego, które 
wchodzą w życie od roku szkolnego 2019/20120. 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę nr VI/38/2019 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie zmiany nazwy 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie oraz stwierdzenia przekształcenia 
szkół wchodzących w skład tego Zespołu (druk nr 8/VII);  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII.  Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  
na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej 
nieruchomości, położonej w Chojnie przy ul. Dworcowej 1 (druk nr 9/VII); 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że obecnie w tym budynku mieści się 
ubezpieczalnia. Nieruchomość została najęta w przetargu nieograniczonym na okres do 10 lat. 
Ustawa nie przewiduje najmu na czas nieokreślony. 
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego (druk nr 10/VII); 

 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa powiedziała, że uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego uchwalona została na sesji w marcu. W związku z decyzją Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, która stwierdziła pewne zastrzeżenia, uchwała została uchylona. 
Zastrzeżenia dotyczyły dwóch aspektów, pierwszy mówił o tym, że w poprzedniej uchwale 
brakowało przeznaczenia kredytu, rozumianego jako zapis ustawy o finansach publicznych. 
Artykuł ten stanowi, że jednostka samorządu terytorialnego może zaciągnąć kredyt,  
po pierwsze w ciągu roku, po drugie na finansowanie planowanego deficytu. Właśnie tego 
sformułowania brakowało. Drugi aspekt dotyczył i wiązał się z kwotą. Uchwała 
przewidywała 7.500.000,00 zł, przy czym transza pierwsza miała być w 2019 roku na kwotę 
5.000.000,00 zł, natomiast w 2020 roku 2.500.000,00 zł. Zgodnie z ustawą, uchwała 
budżetowa musi określać limity zaciąganych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek. Nasza 
treść § 9 uchwały budżetowej określała limit do roku 2019 dlatego, że limit określony  
w uchwale budżetowej, która jest uchwałą roczną, określiliśmy do transzy roku 2019  
i kwotę kredytu pokazaliśmy w załączniku do uchwały budżetowej, jakim jest plan 
przychodów i rozchodów, gdzie w przychodach wskazaliśmy kwotę kredytu przypadającą  
na 2019 rok, czyli 5.000.000,00 zł. Zdaniem Regionalnej Izby Obrachunkowej jest  
to niewystarczające, ponieważ chcemy zaciągnąć kredyt na 7.500.000,00 zł. W związku  
z czym zaproponowano rozwiązanie, że w uchwale zmieniającej budżet zostanie dopisana  
zmiana §9 pkt 2, poprzez zapis, że ustala się limit z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek 
na finansowanie planowanego deficytu w wysokości 7.500.000,00 zł, przy czym w 2019 roku 
5.000.000,00 zł i w 2020 roku 2.500.000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Gryfińskiego 
na 2019 rok, II wersja (druk nr 11/VII); 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że druga wersja druku wynika ze zmiany  
po stronie dochodów i wydatków kwoty 814.000,00 zł. Kwota ta jest związana  
z finansowaniem Zakładu Aktywności Zawodowej. Regionalna Izba Obrachunkowa 
wskazała, w stosunku do ostatnio podjętej uchwały, że te środki nie mogą być środkami 
budżetowymi. Trafiają one na rachunek budżetu, który jest integralną częścią rachunku 
bieżącego.  
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa dodała, że kierowała zapytania do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, czy środki z PFRON stanowią dochody budżetu. Odpowiedź mówiła, że  
środki nie wiążą się z ustawą o finansach, nie stanowią dochodów budżetu i należy  
je wyprowadzić z budżetu. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz z poprawką. 
 
XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego  
na lata 2019-2039 (druk nr 12/VII); 
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Skarbnik Powiatu Janina Niwa powiedziała, że WPF jest odzwierciedleniem zmian, jakie 
są w uchwale budżetowej. Zmiany dotyczą kwot projektów takich jak: „przeciwdziałanie 
ekstremizmom”, czy „inwestycja w kształcenie zawodowe, inwestycją w przyszłość”. 
  
Radna Teresa Sadowska zapytała o zwiększenie kwoty na Ochotniczą Straż Pożarną  
o 20.000,00 zł. 
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa odpowiedziała, że zmiana ta została ujęta w załączniku 
majątkowym, który to odzwierciedla wartość na poszczególnych zadaniach od początku 
uchwalenia budżetu i tam właśnie jest między innymi OSP. Złącznik majątkowy jest 
wskazanym załącznikiem do uchwały, ponieważ zmiany majątkowe dotyczą między innymi 
zmniejszenia wydatków majątkowych w projekcie „inwestycja w kształcenie zawodowe, 
inwestycją w przyszłość”. Również zmniejszyły się wydatki na boisko przy Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Chojnie, każda zmiana powoduje, że należy dodać 
aktualny załącznik majątkowy. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, w kontekście zmian, że zwiększone zostały  
wydatki na drogownictwo o kwotę 900.000,00 zł. W ramach działu dokonywane są pewne 
zmiany, łącznie jest to kwota 1.130.000,00 zł. Widzimy, że na drogi będziemy potrzebowali 
więcej środków finansowych, w związku z czym jest propozycja, aby zmienić trochę 
priorytety i między innymi zrezygnować z niektórych inwestycji. Wstrzymanie budowy 
boiska przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Chojnie da 560.000,00 zł  
na drogi. Poczekanie z zakupem samochodu daje 150.000,00 zł przesunięcia. Planowana była 
również inwestycja na założenie szlabanu na parkingu Starostwa Powiatowego w kwocie 
100.000,00 zł, ta kwota również zostaje przesunięta na drogi, jak również 300.000,00 zł  
na budowę drogi w Chełmnie Górnym Gmina Trzcińsko-Zdrój.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
Ad. 5 
Bieżące nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych 
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2019 r. w tym: 
- zabezpieczenia świadczeń medycznych z zakresu POZ, 
- świadczeń lekarzy specjalistów, 
- świadczeń pielęgnacyjno-leczniczych, opieki długoterminowej i paliatywnej, 
- pracy aptek. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki w związku  
z przygotowaną informacją dotyczącą zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń 
medycznych na terenie Powiatu Gryfińskiego poprosił o jej uzupełnienie. Może ono być 
przygotowane na posiedzenie czerwcowe. Pierwsza uwaga dotyczyła prośby o utworzenie  
w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie zakładki „Opieka 
zdrowotna na terenie Powiatu Gryfińskiego”, w której zostałaby zawarta przygotowana 
informacja dot. zagadnień z zakresu zabezpieczenia świadczeń medycznych na terenie 
Powiatu Gryfińskiego w 2019 r. W kwestii podstawowej opieki zdrowotnej poprosił  
o uszczegółowienie i podanie zakresu świadczeń zapewnianych w placówkach POZ  
(czy każda placówka zapewnia: lekarza POZ, pielęgniarkę POZ, położną POZ, pielęgniarkę 
szkolną, transport sanitarny). Kolejna prośba dotyczyła podania liczby lekarzy (wraz ze 
specjalizacjami), liczby pielęgniarek oraz położnych we wszystkich POZ na terenie Powiatu. 
Następnie poprosił o podania liczby pacjentów pozostających pod opieką poszczególnych 
POZ oraz informacji, gdzie każda z placówek POZ zapewnia usługi takie jak: laboratorium, 
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badania diagnostyczne RTG i badania USG. Są to podstawowe badania, które pacjenci 
powinni mieć zapewnione przez podstawowe placówki. W kwestii opieki lekarskiej po godz. 
18:00, w dni wolne i święta Pan Przewodniczący poprosił o podanie informacji dot. liczby 
zgłoszeń do nocnej i świątecznej pomocy POZ oraz wyjazdowej lekarskiej i pielęgniarskiej 
pomocy POZ  z dwóch obszarów zabezpieczenia dla powiatu w 2018 roku. Taka informacja 
pozwoli ocenić pracę POZ, ewentualnie może pozwoli na dojście jeszcze do innych 
wniosków. Dodał, że materiał dotyczący świadczeń specjalistycznych szpitala w Gryfinie 
został bardzo dobrze przygotowany. Następnie w kwestii świadczeń pielęgnacyjno-
leczniczych, opieki długoterminowej, w tym oddziału medycyny paliatywnej i hospicjów, 
poprosił o podanie liczby osób przebywających w placówkach pielęgnacyjno-opiekuńczych  
w 2018 r. oraz do końca marca br. oraz podanie średniego czasu pobytu osoby na oddziale 
pielęgnacyjno-leczniczym. Następnie udzielenie informacji dotyczącej liczby lekarzy  
i pielęgniarek świadczących usługi w  hospicjum oraz podanie liczby osób, którym w 2018 r. 
udzielono świadczenia w ramach opieki hospicyjnej. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że lista hospicjów jest nieaktualna, gdyż w Gryfinie 
na ul. Chrobrego 52 nie ma hospicjum.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki 
zawnioskował o zamieszczanie na stronie urzędu aktualnych dyżurów aptek oraz poprosił  
o interwencję w zakresie pełnienia przez aptekę w m. Banie dyżurów w soboty. 

 
Ad. 5  Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki 
zadecydował, po ustaleniach z członkami komisji, że informacja dotycząca postępów 
rozbudowy Szpitala Powiatowego w Gryfinie oraz aktualna sytuacja dotycząca pracy  
i sytuacji finansowej szpitala będzie nadal przedstawiana na każdym posiedzeniu komisji. 
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, czego dotyczy punkt usuwania zanieczyszczeń z pasów 
drogowych, co będzie usuwane. Czy prace te były zlecane przetargiem na poszczególne 
gminy. Czy są to wydatki jednorazowe, czy całoroczne. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że są to wszystkie nieczystości w pasie 
drogowym, natomiast na drugą część pytania odpowie po konsultacji z Naczelnikiem 
Wydziału Zarządzania Drogami Panem Arkadiuszem Durmą.  
 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 17:10. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Barbara Stachoń  
 
 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Sławomir Terebecki 
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